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 PROTOKÓŁ Nr 16/1/2013 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Oświaty  

odbytego w dniu 24.01.2013r. 
 

 
 
Obecność na posiedzeniu członków Komisji oraz zaproszonych gości wg list 
obecności stanowiących załączniki niniejszego protokołu. 
Godz. 9.00. 
 

Posiedzenie  
 
otworzył i obradom przewodniczył Pan Paweł Gręda – Przewodniczący 
Komisji. 
 
 
W obecności 8 radnych jednogłośnie przyjęto do realizacji następujący 
porządek obrad: 
 

1. Przyjęcie porządku posiedzenia. 
2. Plan robót drogowo mostowych na 2013 rok. 
3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady na 2013 rok. 
b) przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego 

na lata 2013-2023, 
c) uchwalenia budżetu Powiatu Koneckiego na 2013 rok, 
d) udzielenia w 2013 roku przez Powiat Konecki poręczenia kredytu 

długoterminowego zaciąganego przez Zespół Opieki Zdrowotnej 
w Końskich, 

e) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
Powiatu Koneckiego w 2013 roku, 

f) zmiany Statutu Powiatu Koneckiego, 
g) zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 

w Końskich,  
h) wyłączenia i zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego Nr 1 

w Końskich wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 w Końskich, 

i) wyłączenia i zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego Nr 2 
w Końskich wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 2 w Końskich. 

4. Sprawy różne. 
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Ad – 2. 
 

Radni poinformowali, że na poprzednich komisjach zapoznali się z planem 
robót drogowo-mostowych na 2013 rok. W związku z powyższym przystąpiono 
do głosowania. 
 

W obecności 9 radnych Komisja zaopiniowała plan robót drogowo-mostowych 
pozytywnie przy 2 głosach wstrzymujących się.  
 
Ad 3 a. 
 
Radni poinformowali, że zapoznali się z planem pracy stałych Komisji Rady 
na 2013 rok i nie wnoszą uwag i zastrzeżeń. W związku z powyższym 
przystąpiono do głosowania. 
 

Komisja zaopiniowała omawiany projekt uchwały jednogłośnie 
pozytywnie bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Radni uznali, że zapoznali się z projektami uchwał na poprzednich Komisjach 
i przystąpią do wydawania opinii bez ich ponownego omawiania. 
 

Ad 3 b,c,d. 
 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata 2013- 2023 pozytywnie 
większością głosów przy 2 głosach wstrzymujących się. 
 
 
W dyskusji w sprawie uchwalenia budżetu głos zabrali: 
 
Radny Czesław Kurcbart – zapytał, czy Gmina Stąporków składała deklaracje 
w sprawie współfinansowania inwestycji drogowych. 
 
Starosta Bogdan Soboń – poinformował, że zostały złożone deklaracje 
na kwotę ok. 700 tys. zł. Nadmienił, że na chwilę obecną kwota przeznaczona 
na drogi jest niewielka ze względu na pomoc udzieloną dla szpitala.  Dodał, 
że jeżeli wyjaśni się sprawa „Schetynówek” bądź zostaną wygospodarowane 
dodatkowe środki w ciągu roku to wtedy będą przeprowadzone rozmowy gdzie 
zostaną wykonane inwestycje i na jakich warunkach. Wówczas będą 
uwzględnione deklaracje gmin.  
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Radny Czesław Kurcbart – powiedział, że jeżeli zostaną wygospodarowane 
wolne środki w ciągu roku to powinna zostać wykonana droga Nr T0436 
Stąporków-Stara-Góra-Furmanów, o którą interwenjuje już 6 rok. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Wiesław Skowron – zwracając się 
do Pana Starosty powiedział, że ma świadomość wszystkich problemów 
z jakimi boryka się Starostwo Powiatowe. Zwrócił jednak uwagę, że droga 
Stąporków-Mniów została wykonana w 50% oraz, że składane były deklaracje, 
iż droga ta zostanie dokończona i do tej pory nie zostały obietnice 
te zrealizowane. Powiedział, że złożył dwa wnioski do Komisji Budżetu 
w sprawie inwestycji na terenie gminy Stąporków, które nie zostały 
przegłosowane w związku z brakiem wskazania źródła finansowania, którego 
świadomie nie wskazał, ponieważ to Zarząd ma największą rolę do wykonania 
w tej kwestii. Nadmienił także, że pomimo poręczenia kredytu dla ZOZ nadal 
Powiat ma zdolności kredytowe. Zaapelował również o dokończenie drogi 
Gosań -Serbinów, która była już uwzględniana w pierwotnym planie inwestycji, 
ale nie została wykonana.  Dodał, że Pani Burmistrz zadeklarowała 
współfinansowanie inwestycji drogowych na terenie gminy Stąporków oraz 
stwierdził, że pomimo trudnej sytuacji inwestycje te powinny być wykonane 
i na pewno nie zrujnują budżetu i nie będzie żadnych zagrożeń 
dla funkcjonowania Powiatu.  
 
Starosta Bogdan Soboń – odpowiadając Panu Przewodniczącemu Wiesławowi 
Skowronowi powiedział, że wykonanie inwestycji nie jest zależne od jego 
widzimisię i od tego czy chce wykonać dane zadanie czy nie. Podkreślił 
również, że uzasadnienia złożonych wniosków nie żądał, a jedynie mówił 
o wskazaniu źródła finansowania oraz dodał, że budżet jest uchwalany zgodnie 
z określoną procedurą. Zwrócił się również do Pani Skarbnik o udzielenie 
odpowiedzi na temat zdolności kredytowej Powiatu. 
 
Skarbnik Edyta Dr ążkiewicz – poinformowała, że poręczenie kredytu ma taki 
sam wpływ na wskaźniki zadłużenia jak zaciągnięcie kredytu przez Powiat. 
Nadmieniła, że na skutek wprowadzenia do budżetu kwoty poręczenia dla ZOZ 
do obciążenia limitu zadłużenia w roku 2015 przy budżecie deficytowym 
nie została spełniona relacja w roku 2015, która wyszła ujemna. W związku 
z tym RIO wydała negatywną opinię. Konsekwencją było to, że zmieniono 
WPF, przeszacowano budżet tak, aby spełnić tą relację. Wszystkie te działania 
zmieniły rozchody w budżecie i odpowiednią uchwałę podjęto na sesji w dniu 
12 grudnia. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Wiesław Skowron - zapytał Panią 
Skarbnik czy posiada opinię RIO, z którą mógłby się zapoznać.  
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Skarbnik Edyta Dr ążkiewicz – poinformowała, że tak. 
 
Przewodniczący Komisji Paweł Gręda – powiedział, że podczas rozmów 
na temat pomocy dla szpitala kilkakrotnie przestrzegał, że Powiat może wpaść 
w dołek i że będzie brakowało finansów na remonty dróg oraz na inne rzeczy 
i w tej chwili jest tego początek.   
 
Innej dyskusji nie prowadzono.  
 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Koneckiego na 2013 rok pozytywnie większością głosów 
przy 2 głosach wstrzymujących się i 1 głosie przeciwnym. 

 
Komisja zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2013 

roku przez Powiat Konecki poręczenia kredytu długoterminowego zaciąganego 
przez Zespół Opieki Zdrowotnej w Końskich pozytywnie większością głosów 
przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 
Skarbnik Edyta Dr ążkiewicz – poinformowała radnych, że prawdopodobnie 
będzie jeszcze jedna zmiana w budżecie dotycząca wprowadzenia kwoty 
10.000 zł. od Gminy Smyków tytułem pomocy dla Szpitala. Dodała, 
że informacja ta wpłynęła niedawno i jeżeli się uda to powyższa kwota zostanie 
wprowadzona do projektu budżetu. Warunkiem wprowadzenia tej kwoty jest 
podpisanie stosownego porozumienia z gminą. 
 
Starosta Bogdan Soboń - powiedział, że nie ma innego wyjścia, ponieważ 
w ubiegłym roku Powiat zwrócił się do Gmin z prośbą o wsparcie finansowe 
dla Szpitala i teraz nie można czekać z wprowadzeniem tej kwoty do budżetu. 

 
Ad 3 e. 

 
Dyskusji nie prowadzono. 
 
 Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
 
Ad 3 f,g. 
 
Dyskusji nie prowadzono.  
 

Komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie większością głosów 
przy 1 głosie wstrzymującym się i 2 głosach przeciwnym. 
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Ad 3h,i. 

  

Dyskusji nie prowadzono. 

  Komisja zaopiniowała projekty uchwał jednogłośnie pozytywnie. 

 
Ad 4. 
 
W sprawach różnych głos zabrali: 
 
Starosta Bogdan Soboń – zaprosił wszystkich radnych na Spotkanie 
Noworoczne do ZSP nr 1 w Końskich dn. 25 stycznia b.r. 
 
Radny Marian Gąszcz – powiedział, że nie zgadza się ze stwierdzeniem 
Przewodniczącego Komisji, że Szpital położył Powiat na łopatki, ponieważ 
w projekcie uchwały dotyczącej poręczenia kredytu na rok 2013 
jest zaplanowana kwota 222 tys. zł., i jeśli taka kwota kładzie budżet o wartości 
78 mln. to on się z tym nie zgadza. 
 
Przewodniczący Komisji Paweł Gręda – powiedział, że nie mówił tylko 
o roku 2013 tylko o całości dotyczącej lat przyszłych. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, że należy brać pod uwagę wszystkie 
kwoty, które zostały przekazane dla Szpitala jak również kwotę poręczenia 
kredytu. 
 
Radna Renata Biegaj – powiedziała, że pomoc dla Szpitala to najmądrzejsza 
decyzja ponadpartyjna, jaką podjęła Rada, ponieważ pracuje tam ok. 900 osób, 
a zniszczyć coś można bardzo szybko. Dodała, że pomoc dla Szpitala 
nie wprowadziła Powiatu w jakieś kolosalne długi tylko jest to inwestycja 
w dalszy rozwój tej jednostki, a drogi mogą poczekać, ponieważ są rzeczy 
ważne i mniej ważne. 
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, że zgadza się z Panią radną Biegaj 
i myśli, że przy podjęciu tej decyzji wszystkie głosy również te ostrzegające 
przed skutkami były słyszalne, dlatego poprosił o konsekwencje, że jeżeli wtedy 
była inicjatywa, aby udzielić pomocy szpitalowi oraz oznacza to również 
świadomą rezygnację z części zadań, które będziemy chcieli wykonywać 
w innych dziedzinach to nie można jednocześnie żądać żeby „zjeść ciastko 
i mieć ciasto” i ktoś, kto był za tym, aby udzielić pomocy szpitalowi nie może 
teraz z czystym sumieniem mówić, że powinniśmy mieć dodatkowe pieniądze 
na drogi, oświatę i na inne rzeczy. 
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Przewodniczący Rady Wiesław Skowron – zwrócił się do radnego Krzysztofa 
Obratańskiego, że jeżeli zabiera głos to żeby mówił w swoim imieniu 
i przedstawiał takie opinie, jakie wyraził przed chwilą, jako własne. Dodał, że 
Powiat ma przypisane konkretne zadania i realizacja tych zadań powinna być 
tak konstruowana, aby uwzględniane były w budżecie wszystkie zadania 
oczywiście na miarę możliwości. 
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, że zabierając głos mówi w swoim 
imieniu i uważa, że należy być konsekwentnym. 
 
Radny Jarosław Lasota - stwierdził, że najważniejszą rzeczą jest to, że 
wszyscy radni byli za tym, aby udzielić pomocy dla Szpitala.  
 
Innych spraw nie było. 

 
Wszystkie przedstawione materiały stanowią integralną część protokołu 
Nr 17/1/2013 Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa z dnia 23.01.2013r. 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 9.40. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji podziękował za 
uczestnictwo i ogłosił zakończenie posiedzenia. 
 
 

Protokołowała      Przewodniczący Komisji 
       Zdrowia i Oświaty 
 
 
…..............................    …..................................... 
Iwona Cholewa     Paweł Gręda 
 
 
 
 Końskie, dnia 24.01.2013r. 
 
 


